

Summer schools at the University of Lille in France

Opening of the call for applications for Iraq

You follow a master or PhD in the HERITAGE sector or the WATER sector, you plan to continue your studies in France, the summer schools are for you a good way to network and discover the French academic environment.

The Embassy of France in Iraq supports your project and offers **1 scholarship of 15 days (all costs included) in each of these disciplines** to the best student in order to carry out a summer school from **June 29 to July 13** co-organized by the **University of Lille**, one of the largest French universities and the International Academy (summer university for international students in Hauts-de-France).

Level Required:

Participants must have an **advanced level of English proficiency with a diploma (C1)** or equivalent as well as **excellent academic results**.

For Heritage training: students must have in-depth **knowledge of heritage**.

For Water Training: students must have in-depth **knowledge of hydrology and chemistry**, as well as basic knowledge of **geology**.

Call for applications: open until 28 February 2024

Information for Iraq Federal: bagdad@campusfrance.org; campusfrancebagdad@gmail.com ; **for Iraqi Kurdistan:** erbil@campusfrance.org

The best candidates pre-selected by the French Embassy in Iraq will then be invited to register on the platform of the University of Lille which will make its own selection. If their application is successful, the 4 best candidates (2 per discipline), they will be eligible for the scholarship.

All students interested in these courses and wishing to participate at their own expenses can also register directly on the dedicated websites of the University of Lille <https://international-academy.fr/emmeh> ; <https://international-academy.fr/hydro>

Information on the courses offered

HERITAGE

<https://international-academy.fr/emmeh>

The EMMEH 2024 summer school is a high-standard **60-hour** training programme that focuses on conservation, restoration, and valorisation of Cultural Heritage situated in the region of North Africa bordering the Mediterranean Sea, in the Middle East and in Europe. It is coorganised by the Faculty of Humanities of the University of Lille and the International Academy.

WATER

<https://international-academy.fr/hydro>

The Hydro 2024 Summer School is a high-level 60-hour training program that delves deeper into the fundamental aspects of hydrogeology and water treatment. It is co-organized by the Faculty of Science and Technology of the University of Lille and the International Academy.

Ecoles d'été à l'Université de Lille en France

Ouverture de l'appel à candidatures pour l'Irak

Vous suivez un master ou un doctorat dans le secteur du **PATRIMOINE** ou le secteur de **L'EAU**, vous envisagez de poursuivre vos études en France, les écoles d'été sont pour vous un bon moyen de réseauter et de découvrir l'environnement académique français.

L'ambassade de France en Irak soutient votre projet et offre au meilleur étudiant **1 bourse de 15 jours** (tous frais inclus) dans chacune de ces 2 disciplines pour réaliser une école d'été **du 29 juin au 13 juillet**, co-organisée par l'Université de Lille, une des plus grandes universités françaises et l'International Academy (université d'été pour étudiants internationaux en Hauts-de-France).

Niveau requis :

Les participants doivent avoir **un niveau avancé en anglais sanctionné par un diplôme (C1) ou équivalent** ainsi que **d'excellents résultats académiques**.

Pour la formation en Patrimoine : les étudiants doivent avoir une **connaissance approfondie du patrimoine**.

Pour la formation sur l'Eau : les étudiants doivent avoir des **connaissances approfondies en hydrologie et en chimie**, ainsi que des connaissances de base en **géologie**.

Appel à candidatures : ouvert jusqu'au 28 février 2024

Information pour l'Irak fédérale : bagdad@campusfrance.org ; campusfrancebagdad@gmail.com ; **pour le Kurdistan irakien :** erbil@campusfrance.org

Les meilleurs candidats présélectionnés par l'ambassade de France en Irak seront ensuite invités à s'inscrire sur la plateforme de l'Université de Lille qui procédera à son tour à une sélection. Si leur candidature est retenue, les 4 meilleurs candidats (2 par discipline), pourront bénéficier d'une bourse.

Tous les étudiants intéressés par ces formations et souhaitant les suivre à leur frais peuvent également s'inscrire directement sur les sites dédiés de l'Université de Lille <https://international-academy.fr/emmeh> ; <https://international-academy.fr/hydro>

Information sur les formations proposées

PATRIMOINE

<https://international-academy.fr/emmeh>

L'école d'été EMMEH 2024 est un programme de formation de haut niveau de 60 heures qui se concentre sur la conservation, la restauration et la mise en valeur du patrimoine culturel situé dans la région d'Afrique du Nord bordant la mer Méditerranée, le Moyen-Orient et l'Europe. Elle est coorganisée par la Faculté des Sciences Humaines de l'Université de Lille et l'International Academy.

EAU

<https://international-academy.fr/hydro>

L'école d'été Hydro 2024 est un programme de formation de haut niveau de 60 heures qui approfondit les aspects fondamentaux de l'hydrogéologie et du traitement de l'eau. Elle est coorganisée par la Faculté des Sciences et Technologies de l'Université de Lille et l'Académie Internationale.